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PROTOKÓŁ NR XXII/16 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 24 SIERPNIA 2016 ROKU 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

6. Informacji o przygotowaniu placówek oświatowych do nowego roku szkolnego oraz o wynikach 

egzaminów w kl. VI szkół podstawowych, gimnazjalnego, maturalnego, potwierdzających kwali-

fikacje zawodowe. 

7. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Reńska Wieś oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 

obowiązujących na terenie gminy Reńska Wieś. 

8. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

9. Zapytania i interpelacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecni radni E. Barteczko, M. Damboń, J. Tomanek, B. Wiśniewska, 

Ad. 1 Otwarcia XXII sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady Gminy Reńska 

Wieś- K. Flegel, który powitał radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku obrad. 

Wójt- M. Wojciechowski wnioskował o zmianę porządku obrad polegającą na wykreśleniu z punktu  

7, głosowanie nad projektami uchwał, uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 

ponieważ nie ma potrzeby podejmowania uchwały w tej kwestii. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad. 

Do głosowania przystąpiło 11 obecnych radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie opowiedzieli się 

za zmianą porządku obrad (11 głosów „za”). 

Na obrady przybył radny- Jan Tomanek. Obecnych 12 radnych. 

Ad. 2 Projekt uchwały Nr XXII/127/16 w sprawie przyjęcia Plan Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Reńska Wieś  

Przedstawiciel firmy Atmoterm S.A.-  Grzegorz Markowski omówił Plan Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Reńska Wieś w formie prezentacji. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie wiem czy państwo wrócili uwagę, że jesteśmy gmina specyficzną. 

Prawie połowa niskiej emisji jest wytwarzana w uniezależnieniu od nas, źródłem tej emisji są 
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samochody jeżdżące po drogach krajowych. Założenie, że o 2,21% niska emisja spadnie w wyniku 

podjętych przez nas działań, myślę że trzeba brać dużą poprawkę na to. Raczej, nawet jeśli my 

przeprowadzimy szereg działań, które będą powodowały zmniejszenie emisji to nikt nie da, 

gwarancji, że ruch samochodowy na drogach krajowych nie wzrośnie w tym czasie, co jest bardzo 

prawdopodobne, jednak samochodów jest coraz więcej. To co my swoimi działaniami będziemy 

starali się poprawić to może zostać zniweczone przez czynniki niezależne całkowicie od nas, dlatego, 

też proszę mieć to na uwadze. 

Radny- J. Domin: Pan pokazywał, że najwięcej emisji jest z mieszkalnictwa. Z transportu jest                  

o 3000 mniej. Najwięcej jest z mieszkalnictwa, na drugim miejscu jest transport. Zwróćcie państwo 

uwagę na zadania inwestycyjne, żeby ograniczyć z mieszkalnictwa, nie ma nic. To co najbardziej 

truje. Spis zadań jest taki, że z niektórych macie tylko 0,5 mega. Nie ma nic powiedziane jak 

ograniczyć emisję z budynków prywatnych, a tam jest najwięcej emisji. Można policzyć z tej emisji, 

przeliczyć na ilość węgla. Wykazuje pan, że 86% w tym opisie to jest opalanie węglem. 86% wpływu 

z ogrzewnictwa to jest węgiel. Nie wykazuje pan masy tego węgla. To się da policzyć z emisji. 

Wójt- M. Wojciechowski: Masa CO2 jest wykazana. Nie musi być węgiel. 

Radny- J. Domin: To ludziom nic nie mówi. W przeliczeniu na węgiel ile spalamy tysięcy ton. 

Uważam, że powinniśmy pewne ograniczenia wprowadzić bynajmniej dla nowych budynków. Nowe 

niech zupełnie na innych warunkach konstruują kotłownie węglowe. To powinno być określone. 

Jeżeli kogoś stać na budowę nowego budynku to niech nie truje. Zrobi kotłownię z parametrami 

takimi jakie narzuca prawo. Niektóre gminy mają zakaz opalania węglem i to miasta, które na węglu 

siedzą. Skoro nie możemy poprawić transportu, na pewno jeszcze wzrośnie, to róbmy to gdzie 

możemy emisję obniżać. Podstawowe dwa źródła życia ludzi powietrze i woda. A o to się nie dba. 

Wpisano tylko modernizację szkoły Reńska Wieś. A co zresztą? Dlaczego nie jest wpisane za zadanie 

całość obiektów oświatowych. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nic innego byśmy nie robili tylko obiekty oświatowe remontowali. 

Radny- J. Domin: Nie można tak kontrować, bo nikt tego nie wie. Być może na to, też nie będzie nic, 

po co to dyskutujemy. Wchodzą takie zadania jak zakup nowego auta. Czy to obniży emisję? Ile razy 

ono wyjedzie w ciągu roku, 10 razy, ile spali paliwa 1.000l, to obniży emisję. Mieszkalnictwo, domy 

kultury, węgiel, szkoły węgiel, budynki mieszkalne, węgiel. Z emisji CO2, jak państwo przeliczycie 

to co jest, to spalamy ponad 5.000 ton węgla. To jest chore. W strategii na ten temat nie ma nic. Dla 

mnie to nie jest strategia to jest tylko papier, żeby uzyskać dofinansowanie na zadania własne gminy. 

Ale nie tak, jak jest napisane na jej początku, że ona ma  poprawić życie mieszkańców, nie poprawi. 

Wójt- M. Wojciechowski: Strategia państwa jest taka, jaka jest. Strategia państwa do dnia 

dzisiejszego blokuje odnawialne źródła energii, a zaczyna preferować węgiel jako własne źródło 

energii. My tutaj nie przewrócimy świata. Jest prawdą, to co powiedział pan Domin, że w niektórych 
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miastach mają programy dotyczące stawiania warunków odnośnie ogrzewania ale tam jest inna 

sytuacja. Poziom niskiej emisji jest o wiele większy niż na wsiach, większy niż u nas, w przypadku 

naszej gminy, poza tym istnieje w każdym mieście możliwość podłączenia się do kotłowni miejskiej 

czy zakładu energetyki cieplnej i w ten sposób można zmniejszać niską emisję. Na terenie naszej 

gminy ponad 90% to są indywidualne systemy grzewcze w budynkach jednorodzinnych. Nie jest tak, 

że nic się nie zmienia, jak byśmy sprawdzili ile w ostatnich latach w nowych budynkach jest innych 

niż węglowe źródeł ogrzewania to jest dużo. Są dalej nowobudowane budynki, które opalane są 

węglem ale najczęściej są to już piece nie takie zwykłe węglowe, ale przeważnie na ekogroszek,                 

a jest wiele budynków opalanych olejem i gazem, z tych nowych. Proszę nie oczekiwać, że gminę 

będzie stać na to, żeby gmina uchwaliła program dopłaty do budynków indywidualnych, dotacji na 

zmianę ogrzewania. Na razie nas na to nie stać. 

Radny- J. Domin: Panie Wójcie, nikt tego nie oczekuje. O tym nie było mowy. Dlaczego kominiarz 

nie jest wyposażony w analizator spalin? Wyłapał by wszystkich, którzy palą plastikami. Tego nikt 

nie musi robić, a my to puszczamy. Najgorsza emisja, a my to puszczamy. Pyły zawieszone, PM10, 

PM2,5 są z plastiku. Można. Czy my kontrolujemy składy opału? Czym oni handlują, gdyby 

handlowali ekogroszkiem, tak jak pan mówi byłoby inaczej. Co tam najczęściej na tych składach jest? 

To jest zwykły węgiel tylko po przez sito przesieje i sprzeda jako eko. To nie jest węgiel odsiarczony. 

Widzi się to co jest w terenie. Pan mówi, miasta, proszę zwrócić wagę w mieście kotłowni 

węglowych budować nie można, a my, gdzie róża wiatrów jest zachodnia możemy im smrodzić. Ten 

cały program jest na nic bo jak on nie będzie rozpatrywany w skali województwa, co najmniej to 

jeden będzie czyścił, a drugi będzie mu smrodził. Bez sensu. 

Wójt-M. Wojciechowski: Program niskiej emisji dla województwa jest też opracowany. 

Radny- J. Domin: Myśmy powinni mieć z góry narzucone, że nam pewnych rzeczy nie wolno. 

Radny- K. Pogodzik: Nie zgodzę się z panem jeżeli chodzi o plastiki, bo ludzie nie palą plastików. 

Ale chodzi głównie o jakość węgla, który jest na składach. Ludzie kupują to, co muszą. Nie mają 

wyjścia więc to kupują. Rozmawialiśmy o tym na komisji. Gdzie idzie pierwszy gatunek. Po 

pierwsze odgórnie powinno być narzucone, że odbiorcy indywidualni mogą kupować tylko pierwszy 

gatunek węgla i to jako gmina moglibyśmy zrobić w szkołach. Dyrektorzy ze względu na niskie 

budżety kupują śmieci, którymi muszą palić. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie prawda. Cały węgiel kupowany do szkół jest pierwszego gatunku. 

Radny- K. Pogodzik: To może w Większycach nie jest. Byłem w kotłowni w Większycach 

widziałem, czym tam się pali. Widziałem co on robi w piecu jak ten węgiel się pali. Robił się koks, 

który palacz wyjmował, on się nie chciał palić. Nie dało się tego spalić. W tej jednej szkole są śmieci, 

a nie węgiel. To jest gorsze. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie może pan mówić, że gmina nie kupuje pierwszego gatunku, bo gmina 
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zawsze kupuje pierwszy gatunek. 

Radny- K. Pogodzik: Wiem, co jest w Większycach w kotłowni. 

Wójt- M. Wojciechowski: Faktury są za węgiel pierwszej jakości. 

Zwróćcie państwo uwagę, że z terenu gminy zbiera się, co miesiąc ogromną ilość odpadów tworzyw 

sztucznych, co kiedyś było w zasadzie palone, więc poprawa na pewno jest. Nie mamy stacji 

badawczych, które by to badały z terenu gminy, ale z terenu gminy kilkadziesiąt ton odpadów 

tworzyw sztucznych jest zbieranych selektywnie można podejrzewać, że większość z tego wcześniej 

trafiała do pieców, a dzisiaj już nie. Bałbym się twierdzić, że nie ma żadnej poprawy i nic się nie 

dzieje. Może nie wystarczająca, ale jest. 

Radny- J. Domin: Robimy tę strategię żeby w ogóle pewne elementy wykluczyć. 

Wójt- M. Wojciechowski: Do tego gmina musi mieć uprawnienia albo pieniądze. Zakazać nie ma 

prawa, żeby wspierać musi mieć pieniądze. 

Radny- J. Domin: Gdyby kominiarz zrobił analizę spalin, ja tego mieszkańca nawet nie muszę karać 

i by mu powiedział czym pali, jak tak ludzie będą robić dalej to byłby postęp. Odrobina dobrej woli, 

tego brakuje. 

Na obrady sesji przybyła Radna- E. Barteczko. Obecnych 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 13 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały 

(12 głosów „za”), przeciw głosował radny- J. Domin.  

Ad. 3 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś za 

okres od 25.08.- 27.08.09.2016r.  stanowiące załącznik do protokołu.  

Ponadto Wójt poinformował, iż: 

- W miejscach gdzie nie będzie potrzeby dobudowy słupa zostaną zainstalowane lampy. Zgodnie               

z zasadami, które są przyjęte nie będzie możliwości prostego montażu oświetlenia. Nowe budynki 

zasilane są w prąd kablem idącym w ziemi, w związku z tym nie ma słupów, więc nie ma prostej 

możliwości dobudowania nowych lamp. Jest zestaw wszystkich potrzeb z terenu gminy, który trzeba 

przeanalizować. Ustalono, że na większości dróg gminnych lampy wiszą na, co drugim słupie 

wyjątkiem są miejsca publiczne, np. plac zabaw, cmentarz lub ostatni dom na wjeździe. 

8 września o godz. 17:00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Reńskiej Wsi odbędzie się spotkanie                

z projektantami przebudowy drogi krajowej nr 45, która dotyczy miejscowości Komorno, Większyce 

i Reńska Wieś. Będzie przedstawione, które drogi wyjazdowe zamierza się zamknąć lub wykonać 

jednokierunkowe. Mieszkańcy powinni się zgłosić na to spotkanie, przede wszystkim ci, którzy mają 

wyjazd na główną drogę krajową. 

- Nowy dywanik asfaltowy na drodze w Poborszowie będzie jedynie do granicy lasu. Wzdłuż lasu nie 

będzie ponieważ nadleśnictwo zażądało dokumentów, których nie jesteśmy w stanie czasowo 
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zrealizować. Dostajemy 100% dofinansowania na nowy dywanik chcieliśmy to wykorzystać. Droga 

jest w granicy ich własności. Gmina chciała zrobić nowy dywanik. Lasy Państwowe nie zrobią 

remontu nawierzchni. 

- Przedstawiciele Opolskiego Centrum Rozwoju Gospodarczego w Opolu będą monitorować                      

i polecać nasz poligon. Sugerowali przekazanie tego poligonu do strefy inwestycyjnej nie możemy 

tego przekazać musi upłynąć 5 lat od momentu zrealizowania projektu bo taki jest okres trwałości 

projektu. Większość pieniędzy otrzymaliśmy z dotacji z programu na to zadanie. 

- Ukazały się stawki podatków na rok 2017. 

- Proponuje się zrobić spotkanie całej Rady Gminy, na którym Prezes Zakładu Usług Komunalnych 

przybliży temat związany z zawiązaniem spółki. 

- Bonifikata przy sprzedaży mieszkań  przy ul. Rajskiej 2 ustalona została na 50% wartości mieszkań 

wycenionej przez rzeczoznawcę. Wszyscy najemcy lokali zwrócili się z pismami o powiększenie tej 

bonifikaty. Stanowisko Komisji Finansowo- Gospodarczej było w tej sprawie negatywne, jeżeli nie 

usłyszę innego zdania Rady Gminy to najemców poinformujemy, że nie ma zgody na większą 

bonifikatę, i żeby zdecydowali, czy chcą kupić te mieszkania. 

- W przetargu na sprzedaż nieruchomości w Komornie nikt nie startował. Wycena tego obiektu, parku 

i internatu pierwsza była na 2.370.000 zł, nikt nie stanął do przetargu, następnie cena została 

obniżona do 1.500.000 zł, nikt do przetargu nie stanął. W tej chwili są dwie możliwości albo 

obniżamy cenę i ogłaszamy kolejny przetarg albo przystępujemy do negocjacji. Obniżenie ceny do 

wartości dopuszczalnej to jest do 50%. Powoduje, że cena wywoławcza na przetargu, który miałby 

być ogłoszony będzie 1.185.000 zł i takie było stanowisko Komisji, jeżeli będą negocjacje to cena 

może być obniżona do 40%, jest to najniższa cena jaka może być ogłoszona przy negocjacjach. 

Proponuję ogłosić trzeci przetarg, taka była sugestia komisji z kwotą 1.158.000 zł. 

Ad. 4 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie 25.08.- 

27.08.09.2016r.  

9- 10. 7 Święto Herbowe 

9- Spotkanie u pana Wójta z przedstawicielami ZUK Baborów 

10.7 Posiedzenie Komisji Społeczno- Oświatowej 

22.8 Posiedzenie Komisji Finansowo- Gospodarczej 

W poczcie wpłynęły pisma: 

- Rady Gminy Łubniany w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec działań prezydenta miasta Opola 

dotyczące powiększenia terytorium Miasta Opola 

- Informacja Związku Gmin Śląska Opolskiego o członkostwie w Związku. 

- Prośba Zespołu Gimnazjalno- Szkolnego dotycząca sfinansowania wyjazdu mażoretek. Pomoc 

została udzielona. 
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- Apel gminy Rudnik dotyczący budowy mostu na Odrze łączącego miejscowości Grzegorzowice                 

i Ciechowice 

- Pismo z Większyc podpisane przez wszystkie organizacje społeczne dotyczące budowy boiska. 

Temat był wczoraj dyskutowany na Komisji. 

- Pana Ryszarda Kufki- Sołtysa Długomiłowic, 

- Pismo pana Radnego- Jana Domina w sprawie wniosku o dokonanie na następnej sesji zmiany               

w statucie sołectw w paragrafie 13, który stanowi, że pełnienie funkcji sołtysa ma charakter 

społeczny na zapis, iż pełnienie funkcji sołtysa jest płatne przez Gminę Reńska Wieś, a wysokość 

wynagrodzenia ustali Rada Gminy proporcjonalnie do powierzchni administracyjnej danego sołectwa. 

Wniosek ma na celu pobudzenie aktywności społecznej oraz wynagrodzenie za czas pracy pełnienia 

obowiązków sołtysa. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał pismo Radnego Jana Domina. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał, kolejno głos przewodniczącym Komisji 

Stałych Rady Gminy Reńska Wieś w celu przedstawienia informacji z działalności Komisji w okresie 

25.08.- 27.08.09.2016r.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- I. Mainka: Posiedzenie Komisji odbyło się 23 sierpnia. 

Tematem była kontrola wybranych składników majątku gminy na boisku sportowym w Reńskiej Wsi. 

Komisja zasugerowała gospodarzowi obiektu naprawę dziury kostki brukowej przy trybunach. Pan 

zobowiązał się do usunięcia usterki. Komisja stwierdziła również, że drobny kamień, który jest 

wysypany z tyłu trybun nie zdaje egzaminu ponieważ się zsuwa i nie wygląda to za dobrze. Komisja 

zważyła w kilku miejscach plamy zaciekowe na suficie w budynku. Wymaga to ustalenia przyczyny         

i naprawy. Zauważalne jest przy wyjściu głównym od strony boiska obniżenie budynku względem 

cokołu. Taka sama sytuacja została zauważona w jednej z szatni. Należałoby również pomalować 

belki nad daszkami nad wejściami. Komisja sugeruje zatrudnienie osoby, która zajmowała by się 

utrzymaniem czystości w budynku ponieważ, np. nie usuwanie wody w łazienkach powoduje, iż  

kafelki, przy tej ilości kamienia w wodzie tracą na estetyczności. Obiekt na zewnątrz jest dobrze 

utrzymany, jest porządek, natomiast wnętrze budynku wygląda na zaniedbane. Należałoby również   

w niektórych pomieszczeniach odmalować ściany. Sofa i stolik w obiekcie powinny być, ale nie te 

które są obecnie, te meble nie pasują do całości obiektu. Komisja zapoznała się z częścią 

dokumentacji dotyczącą rozrachunków finansowych inwestycji na boisku. Każde zadanie jest osobno 

zbroszurowane, podana jest łączna kwota wydatków, polecenie księgowania, łączne zestawienie 

faktur i podpięte są faktur do zadania. 

Przewodniczący Komisji Społeczno- Oświatowej- J. Greinert: Komisja Społeczno- Oświatowa 

miała spotkanie 10 sierpnia tematem było wydanie opinii w sprawie organizacji placówki oświatowej 

w Komornie. 
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Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- K. Olszowka:  Posiedzenie Komisji 

Finansowo- Gospodarczej odbyło się 22 sierpnia. Komisja przeanalizowała przy udziale autora, pana 

Grzegorza Kołosionka ocenę aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Reńska Wieś. Komisja wnosi o przyjęcie odpowiedniej uchwały. Kolejny 

punkt dotyczył informacji o stanie mienia komunalnego w naszej gminie. Zapoznaliśmy się                         

z projektem stadionu sportowego w Większycach. Kosztorys inwestorski opiewa na kwotę ponad 

600.000 zł netto. Dyskusja, nie doprowadziła do wniosków na temat ewentualnej inwestycji. Pan 

Wójt omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu gospodarki niskoemisyjnej  dla Gminy 

Reńska Wieś. Ze względu na brak uczestników w przetargu na sprzedaż dworku i internatu                        

w Komornie Komisja rekomenduje obniżenie ceny wywoławczej. Pan Wójt przedstawił propozycję 

Zakładu Usług Komunalnych w Baborowie założenia spółki komunalnej. Wspólnikami mają być 

Gmina Baborów, Reńska Wieś i Pawłowiczki. W najbliższym czasie zostanie zaproszony Prezes 

ZUK w celu omówienia projektu umowy spółki. Komisja odniosła się negatywnie, co do zwiększenia 

bonifikaty na sprzedaż mieszkań przy ul. Rajskiej 2 w Reńskiej Wsi. 

Radna- V. Nabrdalik: Swego czasu pan Prezes Związku Czysty Region mówił o workach na 

segregację papieru od 1 sierpnia. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jeszcze nie ma worków niebieskich. Trudno je dostać, cała Polska 

zamawia. Prawdopodobnie we wrześniu mają być dostarczane do posesji, sukcesywnie. 

Rozmawiałem z Prezesem, będą rozdysponowane nie prędzej niż we wrześniu. 

Wracając do poruszonych tematów. Jeśli chodzi o szkołę w Komornie. Było tak, że rozmawiałem               

z Wicekuratorem Oświaty, który nie widział problemu. Kurator po powrocie z urlopu stwierdził, że 

poinformowanie uczniów w tym terminie o tym, że nie będzie tworzona I klasa jest za późno  dlatego 

też pierwsza klasa w Komornie będzie od 1 września tego roku. Będziemy prowadzić rozmowy na 

temat dalszego funkcjonowania. W związku z tą sytuacją pojawiło się wiele osób, które deklaruje, że 

pomoże nam żeby ministerstwo przejęło szkołę. Do deklaracji podchodzę sceptycznie, ale nie mniej 

wykorzystamy wszystkie możliwości, żeby uzyskać w ministerstwie jednoznaczną na ten temat 

odpowiedź. Na pismo, które żeśmy do ministerstwa wysłali na początku czerwca tego roku, 12 

sierpnia tego roku przyszła odpowiedź, więc już po spotkaniu Komisji, z ministerstwa odpowiedziano, 

że szkoła nie spełnia warunków do przejęcia jej przez Ministerstwo. Trudność jest taka, że generalnie 

25 szkół ma być przejętych na terenie Polski przez ministerstwo. Z tego co wiem, dzisiaj 2 szkoły                

z województwa opolskiego już ministerstwo przejęło, w Głubczycach i Bogdańczowicach. Nie 

wierzę, że na tak małe województwo, chociaż rolniczo mocne, ministerstwo zechce przejąć 3 szkoły. 

Dzisiaj bardziej rozwiniętą organizacyjnie jest szkoła w Grodkowie, czy w Prudniku, niż szkoła                  

w Komornie. Szkoła w Komornie z tych wszystkich jest organizacyjnie najsłabsza. Niemniej 

deklaruję, że wykorzystamy wszystkie możliwości żeby tę sprawę rozstrzygnąć. 



8 

 

Odnośnie wniosku pana Domina. Na 99% taki zapis w statucie będzie niezgodny z prawem. Istnieje 

możliwość ustalenia przez Radę Gminy zasad ekwiwalentu dla sołtysów za pełnione funkcje, ale to 

nie może być  w postaci wynagrodzenia. Nie ma możliwości zawarcia umowy o pracę z sołtysem. 

Sołtys może tylko dostawać dietę, ryczałt za pełnienie funkcji. W dwóch gminach na terenie naszego 

powiatu takie uchwały są podjęte. Mamy zebrane dane odnośnie tych spraw ze wszystkich gmin 

sąsiednich, nie tylko z naszego powiatu. Z panią Skarbnik zrobiliśmy symulację gdyby przyjąć takie 

rozwiązania. Pawłowiczki i Bierawa mają tak rozwiązane, że w zależności od ilości mieszkańców              

w sołectwie mają naliczoną dietę i prowizję. Najwięcej jest 500 zł, w Pawłowiczkach do 

miejscowości powyżej 400 osób, poniżej jest 350 zł. W Bierawie jest to podzielone na 5 grup, 

ekwiwalent wynosi od 600 zł do 300 zł najmniej. O tym decydują radni. Jak będzie spotkanie 

odnośnie stawek podatkowych to ten temat przedyskutujemy, przeanalizujemy. Myślę, że od nowego 

roku można zdecydować o innych rozwiązaniach. Te rozwiązania będą o około 40% więcej 

kosztowały niż kosztują do tej pory. Przedyskutujemy to na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady. 

Zdajemy sobie sprawę, że co raz trudniej o działalność społeczną. Sołtysi jeszcze coś dostają, za 

udział w sesji. Może to nie jest wystarczające. Mamy wiele różnych organizacji na terenie gminy 

gdzie, jedne są aktywne i działają mocno inne są mniej aktywne, albo w ogóle nie aktywne tam też 

jest problem z działaczami. Jest problem w klubach sportowych, w strażach pożarnych. Nigdzie               

w żadnych innych organizacjach takich wynagrodzeń nie ma. Być może sytuacja będzie zmuszała do 

takich rozwiązań, które będą wynagradzać, w sensie ekwiwalentu tę działalność społeczną. To jest 

problem całego kraju. U nas jeszcze mnie jest tak źle. Nie mamy sołectw gdzie nie mamy sołtysów. 

Na wspólnym posiedzeniu we wrześniu ta sprawa będzie przedstawiona i przeanalizowana. 

Radny- J. Domin: Mówił pan o tym, żeby Komorno było tylko szkołą rolniczą i podlegało pod 

ministerstwo rolnictwa. Był taki program w telewizji, że 25 szkół przyjmą na cały kraj. Czy tam nie 

może być innych szkół zawodowych? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie, bo to jest program Ministerstwa Rolnictwa. 

Radny- J. Domin: Ma się program szkolnictwa zawodowego rozwinąć i mogą tam być inne szkoły 

zawodowe. Podstawą zawodu jest warsztat. Czy nie warto iść w innych kierunkach? Otworzyć klasy 

zawodowe rzemieślnicze. 

Wójt- M. Wojciechowski: Prowadzenie szkół ponadgimnazjalnych nie jest zadaniem własnym 

gminy. 

Radny- J. Domin: W umowie ze starostwem obiekty przekazano, a puste stać nie mogą, eksploatacja 

kosztuje, a wpływu z tego nie ma żadnego. Chyba, że dążycie w ogóle do likwidacji. 

Wójt- M. Wojciechowski: Byłem u pani starosty. Zwrócimy się do powiatu aby nabór do szkoły 

rolniczej przeprowadzono już w powiecie w oparciu o jedną ze szkół. Taką propozycję przedstawimy, 

żeby wykorzystać wszystkie możliwości, które są możliwe, zobaczymy jak się powiat do tego 
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ustosunkuje. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Rzeczywiście ministerstwo przejmie tylko i wyłącznie 

klasy o profilu rolniczym. Będąc dyrektorem również starałem się żeby nas z powrotem przejęło 

ministerstwo rolnictwa. Odpowiedź była taka, że jeżeli jest gimnazjum absolutnie nie wchodzi to               

w rachubę. Było to 7, 8 lat temu. 

Ad. 6 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Wymóg przedstawienia informacji o wynikach 

egzaminów, sprawdzianów, wynika z ustawy o systemie oświaty. Radni mają być poinformowani               

o wynikach egzaminów, nie jest powiedziane w jaki sposób. W tym roku, za państwa sugestią 

zrobiłem to inaczej niż w ostatnich latach. Dzisiaj dyrektorzy przedstawią informacje                                 

o przygotowaniu jednostek do nowego roku szkolnego, natomiast informację o egzaminach macie 

państwo na piśmie. W ten sposób proponuję ten punkt rozwiązać. Tak sugerowaliście, go rozwiązać 

w tamtym roku. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził przerwę w obradach do godz. 15:15 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przywitał dyrektorów placówek oświatowych na ternie 

Gminy Reńska Wieś, po czym kolejno oddał im głos. 

Informację o przygotowaniu do nowego roku szkolnego kolejno przedstawili: 

Wicedyrektor Zespołu Gimnazjalno- Szkolnego w Długomiłowicach- Bernard Kosz, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Reńskiej Wsi- Jadwiga Matuszewska, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Pokrzywnicy- Joanna Bęben, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Większycach- Izolda Kozupa, 

Dyrektor Przedszkola Publicznego w Mechnicy- Ewa Szczepańska, 

Radna- V. Nabrdalik, w zastępstwie Dyrektor Zespołu Szkół w Komornie- Łucji Dzimiera, 

Radny- J. Greinert w zastępstwie Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej im. księdza Jana 

Twardowskiego w Mechnicy- Elżbiety Dziuda. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję. 

Radny- K. Pogodzik: Czy przedszkole w Większycach rusza w przedłużonym czasie? 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Większycach- I. Kozupa: Tak rusza w wydłużonym 

czasie. Na wtorek mamy umówione spotkanie z rodzicami dzieci, które zostały przyjęte do 

przedszkola, żeby szczegółowo wybrać te optymalne godziny bo wcześniej w trakcie rozmów, ci 

którzy podejmują pracę, czy wracają panie po urlopie wychowawczym to będzie mniej więcej od 

godziny 7:30- 15:30. Z tego względu, że ta informacja się poszerzyła już dzisiaj miałam telefony                

i z Komorna. Myślę, że wydłużenie czasu spowoduje, że ilość dzieci w przedszkolu będzie większa. 

Mamy w Większycach możliwości przyjęcia dzieci, bo na dzień dzisiejszy jest 17. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel, w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję, po czym 

zarządził 5-cio minutową przerwę w obradach. 
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Ad. 7  Projekt uchwały nr XXII/128/16 w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań               

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Reńska Wieś oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego, obowiązujących na terenie gminy Reńska Wieś 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Pogodzik odczytał projekt uchwały, po czym 

otworzył dyskusję. 

Radny- J. Domin: Potrzeba aktualizacji planu jest, ale nikt nie podał czasu do kiedy. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie ma przepisu prawnego, który by wymagał ustalenia tego czasu. 

Każdorazowo uchwałę z tych planów podejmuje rada gminy i gdyby w tej ocenie były wpisane 

terminy, co z tego jak rada nie podejmie uchwały o przystąpieniu do planu. Nie ma żadnych sankcji 

dla rady ani dla gminy za to, że nie ma miejscowych planów, za to, że są nieaktualne, że nie 

podejmuje uchwał w tej sprawie. Sama ocena jest potrzebna. 

Radny- J. Domin: Jest po to żeby zatwierdzić, te które się opracowuje. Jak oceny nie ma to tamtej 

się nie zatwierdzi. 

Wójt- M. Wojciechowski: Zgoda. Ocena jest dzisiaj obowiązkowa. 

Radny- J. Domin: Ustawodawca mówi nawet, że na początku kadencji powinniśmy to zrobić. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie mówi kiedy. Raz na kadencję, nie mówi kiedy. 

Radny- J. Domin: Wynika z tego, że my publicznymi pieniędzmi finansujemy prywatny biznes 

działkami. Nikt za obrót tymi działkami gminie nie daje nic. Ten, który pisał tę opinię również to 

pisał. 

Wójt- M. Wojciechowski: W poprzednich planach było zapisane, że te stawki wynosiły 0, w tych 

ostatnich już jest 20%. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska- U. Szczypinska: Każdorazowo w uchwale 

zatwierdzającej plan jest ustalona stawka. 

Wójt- M. Wojciechowski: W nowych planach jest ustalona ta stawka. 

Radny- J. Domin: Nie ma analizy ekonomicznej, ani technicznej, czy nas stać na takie plany jeśli 

chodzi o rozwój. Te 4 załączniki jak przeanalizowałem to zaplanowane jest na 100 lat, przy tym 

tempie budownictwa, który dzisiaj jest. My hamujemy ludziom obrót ziemią bo to, co będzie objęte 

w granicach planu już tą ziemią nie będzie mógł obracać. Musi przynieść zaświadczenie, że nie jest     

w planie, pierwszeństwo kupna ma gmina. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska- U. Szczypinska: Plan, który był oceniany, 

jeden z tych większych to  jest tzw. wiatrakowy, reszta planów nie była oceniana. 

Radny- J. Domin: Ustawa o wiatrakach mówi, że do 3 lat należy zaktualizować te plany. Ludzie 

będą mieli zahamowany rozwój. Tu się terminu nie podaje. Więc jeżeli aktualizujemy, a ustawodawca 

narzuca nam, że do 3 lat mamy to zaktualizować, to czemu tej daty tutaj nie ma. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie wolno jej pisać. Taka jest zasada pisania wszystkich aktów niższego 
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rzędu. Jeżeli cokolwiek jest ustalone w ustawie, nie powiela się tego w akcie niższego rzędu. Nie robi 

się tego. To co reguluje ustawa żaden inny akt nie może regulować. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Pogodzik odczytał projekt uchwały, po czym 

zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 13 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (12 głosów „za”). Wstrzymał się 1 radny- J. Domin. 

Ad. 8 Protokoły Nr XX/16 i XXI/16 sesji Rady Gminy Reńska Wieś w drodze zarządzonego 

głosowania zostały przyjęte przez radnych jednogłośnie (13 głosów „za”). 

Ad. 9 Zapytania i interpelacje. 

Radna- V. Nabrdalik: W związku z tym, że będzie spotkanie dotyczące dróg dojazdowych, na 

krajówkę z wyjazdu od ul. Długiej na krajówkę, tam jest duża dziura. Ale tam droga będzie zamykana. 

Być może otrzymali państwo e-mail, pisze pani z Większyc, że jest po imprezie w świetlicy 

nieporządek. Pyta, do kogo ma się zwrócić z tym problemem. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ten kto wynajął salę na imprezę, myślę, że TSKN.  

Radna- V. Nabrdalik: Tam jest nie tylko po imprezie nieporządek. Tam przesiaduje nasza młodzież. 

Wójt- M. Wojciechowski: Być może ktoś z zewnątrz tam tak zrobił. Za porządek na tym terenie 

odpowiedzialna jest TSKN. Będę o tym rozmawiał. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Mówił pan Wójt o przebudowie, budowie naszego 

ronda i o przebudowie ul. Dolnej, zamknięciu ulic przy reorganizacji, a co będzie z państwem Z., 

przy ul. Przyjaciół. Jak daleko tam się posunęła sprawa połączenia ulicy? 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest opracowywana dokumentacja. Ci państwo, którzy mieli zastrzeżenia, 

byli tutaj. Po dwukrotnej wizycie tutaj dotarło, że to jednak tak musi być. Opracowana dokumentacja 

i pozwolenie na budowę będzie. Czy z państwem się dogadamy, co do odszkodowania nie wiem. 

Powiat wyceni ile trzeba zapłacić. To połączenie będzie robione. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Na ul. 1 Maja niedawno wodociągi podłączyły wodę do 

domu, który jest w budowie. Nie wygląda to za bardzo jak by to firma robiła. Jest to niewyrównane, 

nie skończyli tego. Jest już około miesiąca, nie wiem czy zamierzają coś z tym robić. Nie wyrównany 

teren. 

Rada- I. Mainka: Mamy informację, że od jutra krajówka otwiera drogę. Co będzie z dziurami, 

które powstały w wyniku tego objazdu? 

Wójt- M. Wojciechowski: Jak tylko skończy się objazd mamy umówione z firmą, że dziury będą 

załatane. 

Radna- I. Mainka: W związku z tymi przepompowniami, czy rury wentylacyjne, które są nie można 

zrobić trochę wyższe. Koło nas, do tej pory ta przepompownia nie śmierdziała. Od 2 miesięcy unosi 

się zapach. Czy te rury nie mogłyby być wyższe, żeby to szło wyżej niżeli do tej pory? W tej chwili 

staje się to problemem. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Przekażemy informację do ZUK. 

Radna- I. Mainka: Nie świeci lampa na ul. 1 Maja 62, włącza się i wyłącza. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Pytanie odnośnie strażaków OSP. Czy są wykupione 

ubezpieczenia na wypadek skaleczenia strażaka i kontaktu z krwią poszkodowanego? 

Wójt- M. Wojciechowski: Generalnie strażacy są ubezpieczeni. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Ogólne ubezpieczenia mają, ale czy osobno wykupuje się 

ubezpieczenie na kontakt z krwią poszkodowanego? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie jest się w stanie przewidzieć wszystkiego. Generalnie są ubezpieczeni. 

Nie umiem odpowiedzieć, czy od takiego zdarzenia. To trzeba sprawdzić w umowie. 

Od jutra przejazd w Pokrzywnicy będzie czynny na drodze krajowej. Inwestycja nie jest jeszcze 

skończona. Tam jeszcze będą pobocza robione, ale przejazd już będzie. Rozmawiałem z dyrektorem 

uczulałem żeby zwrócił uwagę firmie, żeby rozplantowali ziemię, którą przywieźli. 

Konkurs sołecki będzie we wrześniu realizowany. 

Była firma, która planowała na terenie gminy zrealizować inwestycje budowy wiatraków. Nie 

wycofują się z inwestycji. Twierdzą, że jest bardzo mocne lobby w sejmie na temat tej ustawy. 10-

krotności odległości zabudowań od wysokości wiatraka. Twierdzą, że jest mocny nacisk, żeby to 

zmniejszyć do 5-krotności wysokości. Czy rząd się ugnie, zmieni odległość trudno powiedzieć. 

Twierdzą, że będą czekali na zmiany legislacyjne i jak tylko się zmieni sytuacja to powtórnie będą 

występować o budowę wiatraków. Twierdzą, że i tak wynika z przedstawionych dokumentów, że przy 

zmniejszeniu do 5-krotnej wysokości, 10, 11 wiatraków na terenie gminy mogłoby powstać, z tych, 

które mamy lokalizacje ustalone i taka inwestycja ich też interesuje. 

W październiku zapowiada się zamknięcie drogi krajowej 45 na przejeździe kolejowym                              

w Większycach na okres tygodnia z powodu remontu przejazdu. Będzie ustalony objazd. 

Prawdopodobnie objazd będzie przez Komorno i będzie ustawione oznakowanie ograniczające 

pojazdy do 3,5 ton i autobusy i rolnicze. Z jednej strony drogi krajowej jest wygoda, a z drugiej jak 

jest jakaś awaria wypadek, ruch na drogach jest na tyle duży, że jest to kłopotliwe. 

Sołtys Sołectwa Gierałtowice- R. Kolenda zaprosił wszystkich obecnych na dożynki gminne                     

w Gierałtowicach. 

Ad. 10 Zakończenia obrad XXII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy– Krystian 

Flegel. 

Obrady sesji zakończono o godz. 15
45

. 
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